
CUVÂNTUL  ADRESAT  DE  PREA
FERICIREA  SA,  PATRIARHUL
TEOFIL  AL  IERUSALIMULUI,  LA
PRIMĂRIA ORAȘULUI IERUSALIM
În  seara  de  miercuri,  12/25  ianuarie  2017,  a  avut  loc  o
recepție organizată de Primăria Ierusalimului la sediul său,
cu ocazia Noului An laic 2017.

În cadrul acestei recepții, Primarul Ierusalimului, Domnul Nir
Barkat,  s-a  adresat  oaspeților,  conducători  ai  Bisericilor
Creștine din Ierusalim sau reprezentanților lor, diplomaților,
rabinilor,  șeicilor,  muhtarilor,  reprezentanților  Poliției,
etc., spunându-le că Ierusalimul este un Oraș Sfânt pentru
cele trei religii monoteiste, ale căror adepți au dreptul la o
coexistență religioasă pașnică, lipsită de orice fel de formă
de manifestare a violenței.

Cuvântului Primarului, Prea Fericirea Sa, Părintele nostru și
Patriarhul Ierusalimului Teofil, i-a replicat prin următorul
discurs rostit în numele Bisericilor Creștine:

25 ianuarie 2017

“Excelența Voastră, Domnule Primar,

Stimați membrii ai Municipalității,

Omologi din comunitățile religioase,

Distinși oaspeți,

Doamnelor și domnilor,

 

Ne întâlnim din nou cu conducătorii laici și religioși ai
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Ierusalimului  pentru  a  întâmpina  Noul  An,  și  vă  suntem
recunoscători,  domnule  Primar,  pentru  onorabila  invitație.
Suntem profund conștienți că, în această perioadă a anului,
când  credințele  avraamice  născute  în  această  regiune
celebrează vechile sărbători ale luminii și speranței, ochii
lumii se îndreaptă spre Ierusalim, și ne amintim cuvintele
Psalmistului:

Veselitu-m-am de cei ce mi-au zis mie,

„În casa Domnului vom merge !”

Stăteau picioarele noastre în curțile tale, Ierusalime.

(Psalmul 121)

Nici un alt loc nu are impactul spiritual sau emoțional asupra
sufletului omenesc pe care îl are Ierusalimul. Evrei, creștini
și musulmani deopotrivă au fost marcați profund de cinstirea
pe care o aducem Ierusalimului, și chiar și aceia care nu au o
anumită credință religioasă înțeleg însemnătatea acestui loc
sfânt. Ierusalimul e centrul unui dor religios profund, atât
pentru cei care s-au născut în această Țară Sfântă cât și
pentru cei care poate nu vor reuși niciodată să ajungă aici.

Ierusalimul are o casă în toată lumea. Din Etiopia până în
Rusia, până în Europa, sunt multe mici Ierusalimuri – biserici
și mănăstiri care poartă numele Ierusalimului sau al Sfântului
Mormânt. Nu este loc unde să se fi răspândit marile credințe
avraamice și unde Ierusalimul să nu fie cinstit.

Noi, care numim acest oraș pământesc casă a noastră, nu putem
uita locul profund pe care Ierusalimul îl are în spiritul uman
întrucât  a  dat  naștere  la  tradiții  religioase,  identități
naționale, marea moștenire a artei, muzicii și literaturilor
multor culturi.

Nici nu putem ignora puterea spirituală a Ierusalimului de a
aduce laolaltă familia umană. E de ajuns să ne gândim doar la



cea mai recentă sărbătoare a Dumnezeieștii Arătări ca prim
exemplu,  care  în  fiecare  an  aduce  împreună  localnici  și
pelerini,  nu  doar  creștini  ci  și  membrii  ai  credințelor
avraamice și a unei varietăți de naționalități.

Aceasta este capacitatea Ierusalimului, de a fi un semn al
unității  comunității  umane,  dincolo  de  orice  diviziune.
Ierusalimul  nu  face  deosebiri  și  este  casa  spirituală  a
tuturor  oamenilor  binevoitori.  Recent,  o  tânără  care  s-a
întors într-un pelerinaj la Ierusalim, când a fost întrebată
de ce vine, a răspuns că iubește Ierusalimul întrucât este un
loc sfânt. Acesta este un răspuns uman universal la acest
Oraș.

În  calitatea  noastră  de  lideri  civili  și  spirituali  care
locuiesc în Ierusalim, trebuie să ne amintim acest lucru. Nu
putem fi niciodată atât de concentrați pe cârmuirea temporară
a  Ierusalimului  încât  să  pierdem  din  vedere  faptul  că
Ierusalimul este în primul rând un loc sfânt pentru noi toți –
evrei,  creștini,  și  musulmani,  deopotrivă.  Aceasta  este
misiunea nu doar a conducătorilor religioși; conducerea laică
are  responsabilitatea  de  a  asigura  respectul  și  prețuirea
comunităților religioase ale Orașului.

Știm dintr-o lungă experiență că atunci când pelerinii sunt
primiți bine, se întorc la casele lor ca buni ambasadori. Nu e
de ajuns că pelerinii vin aici din alte țări; ei trebuie
făcuți să se simtă bine veniți printre noi. Și ne revine
tuturor  o  responsabilitate  egală  pentru  integritatea
comunităților religioase indigene din Orașul nostru. Binele
fiecăruia depinde direct de binele tuturor, și îmbrățișarea
duhovnicească  a  Ierusalimului  este  destul  de  largă  pentru
fiecare.

Prin  urmare,  în  timp  ce  sărbătorim  acest  Nou  An,  domnule
Primar, ne amintim de această mare responsabilitate pe care o
împărtășim cu toții, indiferent dacă suntem conducători laici,
religioși sau din domeniul afacerilor. Fie ca acest Nou An să



fie  un  an  al  angajamentului  reînnoit  pentru  pace,
reconciliere, și co-existență. Să vă binecuvinteze Dumnezeu,
pe dumneavoastră și pe colegii dumneavoastră din Primărie în
eforturile pe care le faceți în numele tuturor, și fie ca
Dumnezeu să binecuvinteze toate popoarele din iubitul nostru
Oraș Sfânt și din Țara Sfântă.

Un An Nou Fericit!

Mulțumesc”

Din partea Secretariatului-General

 


